

**An open letter from civil society organizations calling for  
international intervention to stop the Israeli aggression against the  
Gaza Strip**

**Greetings,**

**Civil society organizations and human rights groups closely monitor the brutal Israeli crimes against civilians in the Gaza Strip. The Israeli occupation continues to launch violent airstrikes on residential areas in the region, resulting in the deaths of more than 10,000 Palestinians, mostly children and women, and injuring thousands more.**

**On October 17, 2023, the Israeli occupation committed a horrific massacre, as the Israeli Air Force bombed the Al-Ahli Arab Hospital "Al-Muammarani" in the middle of Gaza City, resulting in the deaths of over 500 people and injuring dozens of displaced patients seeking refuge.**

**The number of casualties is expected to rise due to the ongoing Israeli military operations. These crimes are a continuation of numerous atrocities committed by the Israeli occupation against civilian populations in the occupied Palestinian territories.**

**It is important to note that hospitals are afforded international protection under international humanitarian law. Article 18 of the Fourth Geneva Convention of 1949 stipulates that hospitals must be protected from attacks, as do the two Additional Protocols of 1977.**

**Article 25 of the Hague Convention prohibits the attack or bombardment of cities, towns, residential areas, or buildings not defended by means of military necessities, regardless of the means used. The Rome Statute of the International Criminal Court affirms that deliberately directing attacks against civilians or against civilian objects not taking direct part in hostilities "constitutes a war crime."**

**On the other hand, the UN Special Rapporteur on human rights, "Francesca Albanese," stated that the people of Gaza are facing genocide, warning of the ethnic cleansing of Palestinians. The UN Special Rapporteur on the right to water, "Pedro Arrojo-Agudo," considered the restriction of people's access to vital resources as a war crime.**

**In this context, Israeli Defense Minister Yoav Galant officially announced on October 9, 2023, the imposition of a "complete blockade" on the Gaza Strip, including the closure of crossings, the ban on the entry of food, fuel, and medicine, the cutting of water**

**supplies, and the refusal to allow humanitarian aid to reach the civilian population in Gaza. It should be noted that the occupation has effectively imposed a blockade on the region since 2007, resulting in significant humanitarian disasters. The occupation currently bombs civilians and kills children, women, and the elderly without prior warning, targets ambulances, and bombs hospitals, schools, and civilian infrastructure using phosphorus ammunition.**

**While acknowledging the right of Israel to self-defense, the international community should also recognize the right of the Palestinian people to self-determination, the establishment of their state, and self-defense in accordance with international law, which grants rights to peoples under occupation.**

**We emphasize that the systematic aggressive behavior by the Israeli occupation constitutes collective punishment and amounts to genocide of the Palestinian people in the Gaza Strip. In this context, we call on the international community to intervene seriously and decisively to stop the Israeli crimes against civilians in the Palestinian territories and the people of Gaza. We urge the following:**

- 1. An immediate ceasefire and UN assurance to protect over two million Palestinian civilians in Gaza living under Israeli military occupation and siege.**
- 2. Exert pressure on the Israeli government to lift the blockade on the Gaza Strip and open safe passages for the entry of humanitarian aid.**
- 3. Ensure the entry and delivery of sufficient quantities of humanitarian and relief aid without any obstacles – including food, water, fuel, and medical supplies – to meet the urgent needs of the civilian population in the Gaza Strip.**
- 4. The international community and high contracting parties to the Geneva Conventions of 1949 should take practical steps, in accordance with their legal obligations, to compel the Israeli authorities to respect these conventions and to halt all policies that violate the rights of Palestinians.**
- 5. Based on its commitment to international humanitarian law, the international community should deliver humanitarian aid to all those affected by the Israeli aggression on the Gaza Strip and enhance cooperation with other humanitarian actors.**
- 6. The International Criminal Court should initiate an investigation into the crimes committed by the Israeli authorities in the Gaza Strip and the occupied Palestinian territories.**

## رسالة مفتوحة من منظمات ومؤسسات المجتمع المدني

### تدعو للتدخل الدولي لوقف عدوان الاحتلال الإسرائيلي على قطاع غزة

#### تحية طيبة وبعد،

تتابع المؤسسات والمنظمات الحقوقية ومؤسسات المجتمع المدني عن كثب الجرائم الإسرائيلية الدامية ضد السكان المدنيين في قطاع غزة، حيث يواصل الاحتلال الإسرائيلي شن غارات عنيفة على مناطق سكنية في القطاع، أدت إلى استشهاد أكثر من 10000 فلسطيني، معظمهم من الأطفال والنساء، وأسفرت عن إصابة الآلاف. في، ارتكب الاحتلال الإسرائيلي في 17 تشرين الأول 2023 مجزرة مروعة، حيث قصفت القوات الجوية الإسرائيلية المستشفى الأهلي العربي "المعداني" في وسط مدينة غزة، مما أسفر عن استشهاد أكثر من 500 شخص وجرح عشرات المرضى النازحين من بيوتهم بحثاً عن الأمان، ولا يزال العدد مرشحاً للزيادة بسبب استمرار العمليات العسكرية الإسرائيلية. تأتي هذه الجرائم كاستمرار لجرائم كثيرة يرتكبها الاحتلال الإسرائيلي ضد السكان المدنيين في الأراضي الفلسطينية المحتلة.

تجدر الإشارة إلى أن المستشفيات تتمتع بحماية دولية بموجب القانون الإنساني الدولي. ينص القانون الإنساني الدولي على أن المستشفيات يجب أن تتمتع بحماية خاصة من الهجمات. وتنص المادة 18 من اتفاقية جنيف الرابعة لعام 1949 على أن المستشفيات يجب أن تتمتع بحماية خاصة من الهجمات، فضلاً عن البروتوكولين الإضافيين لعام 1977 اللذين ينصان على الأمر ذاته. كما تنص المادة "25" من اتفاقية لاهاي على حظر مهاجمة أو قصف المدن والقرى والأماكن السكنية أو المباني المجردة من وسائل الدفاع أياً كانت الوسيلة المستعملة. ويؤكد النظام الأساسي للمحكمة الجنائية الدولية أن تعمد توجيه هجمات ضد السكان المدنيين أو ضد أفراد مدنيين لا يشاركون مباشرة في الأعمال الحربية "يشكل جريمة حرب".

على الجانب الآخر قالت المقررة الأممية لحقوق الإنسان "فرانثيسكا ألبانيز": "إن سكان غزة يتعرضون للإبادة"، محذرة من تطهير عرقي للفلسطينيين، في حين اعتبر المقرر الأممي الخاص بالحقوق في المياه "بيدرو أرواخو أغودو"، تقييد فرص الناس في الحصول على المواد الحياتية "جريمة حرب".

وفي هذا السياق أعلن وزير الدفاع الإسرائيلي يوآف غالانت، رسمياً في 2023/10/9، فرض "حصار كامل" على قطاع غزة يشمل إغلاق المعابر وحظر دخول الغذاء والوقود والدواء، وقطع إمدادات المياه، ورفض

السماح بوصول المساعدات الإنسانية إلى السكان المدنيين في غزة، علماً أن الاحتلال كان قد أحكم الحصار على القطاع فعلياً منذ عام 2007، وتسبب ذلك بكوارث إنسانية كبيرة. ويقوم الاحتلال حالياً بقصف المدنيين وقتل الأطفال والنساء والمسنين دون سابق انذار، كما يقوم باستهداف الإسعافات، وقصف المستشفيات والمدارس والبنية التحتية المدنية، عبر استخدام الذخيرة الفسفورية .

نوضح أنه في الوقت الذي أكدت فيه دول العالم على حق إسرائيل في الدفاع عن نفسها، فإننا نؤكد على حق الشعب الفلسطيني في تقرير مصيره وبناء دولته والدفاع عن نفسه انطلاقاً مما نص عليه القانون الدولي من حقوق للشعوب الواقعة تحت الاحتلال.

نؤكد على أن السلوك العدواني الممنهج من قبل الاحتلال الإسرائيلي يعتبر عقاباً جماعياً ويشكل جريمة ترقى إلى الإبادة الجماعية للشعب الفلسطيني في قطاع غزة، وفي هذا السياق نطالب المجتمع الدولي بالتدخل الحقيقي والجاد لوقف الجرائم الإسرائيلية بحق السكان المدنيين في الأراضي الفلسطينية وسكان قطاع غزة، وندعو إلى ما يلي :

1. الوقف الفوري لإطلاق النار وضمن الأمم المتحدة حماية أكثر من مليوني مدني فلسطيني في غزة يعيشون تحت الاحتلال العسكري الإسرائيلي والحصار.
2. ممارسة الضغوط على دولة الاحتلال لرفع الحصار عن قطاع غزة وفتح ممرات آمنة لإدخال المساعدات الإنسانية.
3. ضمان دخول وتسليم كميات كافية من المساعدات الإنسانية والإغاثية دون أي عوائق – بما في ذلك دخول وتسليم الغذاء والماء والوقود والإمدادات الطبية – وذلك تلبية للاحتياجات الأكثر إلحاحاً للسكان المدنيين في قطاع غزة.
4. المجتمع الدولي والأطراف السامية المتعاقدة على اتفاقيات جنيف لعام 1949، إلى القيام بخطوات عملية، وفقاً لالتزاماتها القانونية، من أجل إجبار سلطات الاحتلال على احترام تلك الاتفاقية، ووقف جميع السياسات التي تنتهك حقوق الفلسطينيين
5. ندعو المجتمع الدولي، انطلاقاً من التزامه تجاه القانون الدولي الإنساني، بإيصال المساعدات الإنسانية إلى جميع الأشخاص المتضررين من العدوان الإسرائيلي على قطاع غزة، وتعزيز التعاون مع الجهات الفاعلة الإنسانية الأخرى.
6. محكمة الجنايات الدولية، لفتح تحقيق في الجرائم التي ترتكبها سلطات الاحتلال في قطاع غزة والأراضي الفلسطينية المحتلة.

الموقعون:

 <p>المؤسسة الفلسطينية لحقوق الإنسان (شاهد)</p>	<p>المؤسسة الفلسطينية لحقوق الإنسان (شاهد)</p>	
	<p>مركز سيدار للدراسات القانونية.</p>	<p>.2</p>
	<p>عدل بلا حدود</p>	<p>.3</p>
	<p>مركز حقوق اللاجئين – عاندون.</p>	<p>.4</p>
	<p>مؤسسة التعاون</p>	<p>.5</p>
	<p>مركز الزيتون للدراسات والاستشارات</p>	<p>.6</p>
	<p>مركز التنمية الانسانية</p>	<p>.7</p>

	<p>8. جمعية التضامن للتنمية الاجتماعية والثقافية.</p>	<p>8.</p>
	<p>9. الهيئة 302</p>	<p>9.</p>
	<p>10. جمعية حملة الأزرق الكبير</p>	<p>10.</p>
	<p>11. سيدرز للعناية</p>	<p>11.</p>
	<p>12. المؤسسة الدولية للتضامن مع الأسرى الفلسطينيين - تضامن -</p>	<p>12.</p>
	<p>13. جامعة الجنان</p>	<p>13.</p>
	<p>14. الملتقى الوطني لشباب فلسطين</p>	<p>14.</p>
	<p>15. هيئة نصرة الأقصى</p>	<p>15.</p>
	<p>16. منظمة ثابت لحق العودة</p>	<p>16.</p>



	مركز الأطفال والفتوة	.17
	المساعدات الشعبية للإغاثة والتنمية	.18
	صندوق الطلاب الفلسطينيين	.19
	جمعية المرأة الخيرية	.20
	مركز الموارد العربية للفنون الشعبية - Jana	.21
	الحملة العالمية للعودة الى فلسطين	.22
	الأكاديمية الدولية لمحاربة العنصرية والاستيطان	.23
	قادرون معاً	.24
	رابطة دراسات الاستيطان	.25
	هيئة تفعيل المجتمع المدني	.26
		.27